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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Wonen, Stedelijk Beleid, Inbur-
gering en Gelijke Kansen behandelde op 18 mei en 
1 juni 2006 het ontwerp van decreet houdende aan-
passing van de algemene uitgavenbegroting van de 
Vlaamse Gemeenschap voor het begrotingsjaar 2006. 
De bespreking had betrekking op de bevoegdheden 
Wonen, Stedenbeleid en Inburgering van de heer 
Marino Keulen, Vlaams minister van Binnenlands 
Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburgering, en 
op de bevoegdheid Gelijke Kansen van mevrouw 
Kathleen Van Brempt, Vlaams minister van Mobili-
teit, Sociale Economie en Gelijke Kansen.

I. DEEL 1: WONEN, STEDELIJK BELEID EN 
INBURGERING

I.1. Toelichting

De heer Marino Keulen, Vlaams minister van Bin-
nenlands Bestuur, Stedenbeleid, Wonen en Inburge-
ring noemt  de begrotingscontrole zoals meestal een 
veeleer beperkte oefening, waarbij de vooropgestelde 
ramingen die gehanteerd zijn bij de opmaak van de 
begroting, aangepast worden met de laatst gekende 
gegevens. Hij beperkt zijn toelichting dan ook tot de 
wijzigingen die zijn doorgevoerd.

I.1.1. Stedenbeleid en Inburgering

Voor wat Stedenbeleid betreft – dat is programma 
53.2 in de begroting – kan hij kort zijn. Behoudens 
een kleine indexaanpassing voor de werkingskosten 
(1,69% i.p.v. 1,5%) zijn er geen wijzigingen doorge-
voerd. De groeivoet van het Stedenfonds, dat het 
leeuwenaandeel van dit programma uitmaakt, is 
decretaal verankerd op 3,5%, en wijzigt dan ook 
niet.

De begroting voor Inburgering is gespreid over twee 
programma’s: programma 34.5, dat een aantal basis-
allocaties bevat met betrekking tot de huizen van het 
Nederlands en het aanbod Nederlands Tweede Taal 
(NT2), en programma 41.7 dat de rest van de posten 
voor inburgering bevat. 

Het globale krediet voor inburgering is met deze bud-
getcontrole gestegen met 3.472.000 euro en bedraagt 
nu 43.886.000 euro. Die verhoging is – abstractie 
makend van twee kleine indexaanpassingen –  inte-

graal toe te schrijven aan de verhoging van het bud-
get voor bijkomende middelen NT2 (programma 
34.5, basisallocatie 33.01). 

De andere basisallocaties voor inburgering blijven 
ongewijzigd. De minister wil hierbij de significante 
groei van het budget voor inburgering sinds 2004 in 
herinnering brengen: 

2004: 27.572.000 euro

2005: 32.903.000 euro 

2006: 43.886.000 euro.

Dat is een groei met 59,16% t.o.v. 2004.

Voor de volgende jaren kondigt de minister een nog 
sterkere stijging aan, te beginnen met een verhoging 
met 24.590.000 euro in 2007.

I.1.2. Wonen

Ook wat de begroting Wonen (programma 62.4) 
betreft, beperkt de minister zich tot de opvallendste 
wijzigingen.

Vooreerst is er 3.047.000 euro extra uitgetrokken voor 
infrastructuurwerken bij socialehuisvestingsprojecten 
(basisallocatie 51.07). Daarmee komt dat budget op 
33.375.000 euro. Die verhoging, in combinatie met 
de 5.000.000 extra die is ingeschreven bij de begro-
tingsopmaak, is nodig om het verhoogde volume aan 
sociale woningbouw, dat ingezet is in de vorige legis-
latuur, op het vlak van infrastructuurwerken te kun-
nen volgen. 

Een tweede wijziging betreft een verhoging van het 
krediet voor de verbeterings- en aanpassingspremie 
(afgekort VAP) met 1.025.000 euro tot 16.450.000 
euro (basisallocatie 53.05). Die aanpassing is nodig 
omdat de inkomensgrenzen om in aanmerking te 
komen voor deze premie worden verhoogd (defini-
tieve goedkeuring door de Vlaamse Regering op 19 
mei 2006). Door de geïndexeerde inkomensgrenzen 
zullen meer mensen in aanmerking komen voor de 
premie. 

Ook het budget voor de sociale verhuurkantoren 
(basisallocatie 33.62) is opgetrokken met 268.000 
euro. Die aanpassing volgt uit een vernieuwde raming 
op basis van het aantal erkende sociale verhuur-
kantoren (afgekort SVK’s) en hun totaal beheerde 
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patrimonium. De minister verricht in 2006 vier extra 
erkenningen; hij raamt daarbij een groei van het 
aantal door erkende SVK’s beheerde woningen met 
15%.

Het budget voor de verzekering ‘gewaarborgd wonen’ 
(basisallocatie 12.02) wordt verlaagd met 1.297.000 
euro. Bij de opmaak was nog rekening gehouden met 
een mogelijke afschaffing van de inkomensgrenzen. 
Dat blijkt echter niet mogelijk voor 2008, waardoor 
er nu een overschot verwacht wordt op deze basisal-
locatie.

Een laatste wijziging betreft de subsidies voor de 
investeringsprogramma’s van de Vlaamse Huisves-
tingsmaatschappij (basisallocaties 51.11 en 51.12). 
De subsidiepercentages worden elk jaar definitief  
vastgesteld op 1 maart op basis van de OLO1 op 10 
jaar – bij de begrotingsopmaak wordt gewerkt met 
een voorlopig subsidiepercentage. De wijzigingen zijn 
dus louter een gevolg van de rente-evoluties.

De investeringsvolumes blijven ongewijzigd: 
234.060.000 euro in de huursector, 124.799.000 euro 
in de eigendomsector.

De rest van de wijzigingen binnen het programma 
62.4 is het gevolg van indexaanpassingen of  aange-
paste ramingen van betaalkalenders.

I.2.  Bespreking

Mevrouw Dominique Guns zegt positief  te staan 
tegenover de begrotingsaanpassingen. Zij is vooral 
verheugd dat bij inburgering het budget voor de wer-
king van Nederlands Tweede Taal stijgt. Dat cur-
sussenaanbod werkt goed, ondanks de kritieken en 
enkele kinderziekten. Mevrouw Guns stelt bij de les-
gevers een grote inzet vast, en bij de nieuwkomers een 
grote bereidheid die lessen te volgen. 

In de rubriek Wonen heeft zij een opmerking over de 
VAP. Zij noemt de inkomensgrens van 20.000 euro 
heel laag. Zonder rekening te houden met dertiende 
maand en andere premies, rekent zij uit dat die grens 

betekent dat in een koppel elke partner slechts 833,33 
euro per maand mag verdienen om in aanmerking 
te komen. Dat is amper 33.600 Belgische frank. Zij 
dringt er dan ook op aan om die inkomensgrens te 
verhogen. Die grens is momenteel zo laag, dat iemand 
die werkt, er boven zit. Dat betekent dat iemand die 
gaat werken dat voordeel – zoals zovele andere voor-
delen die een werkloze heeft – verliest. Het is een 
werkloosheidsval.

De minister herhaalt dat de inkomensgrens wordt 
geïndexeerd. Bovendien zal de nieuwe renovatiepre-
mie zich binnen de perken van de budgettaire ruimte 
richten op een ruimere doelgroep dan de huidige 
verbeteringspremie. Overigens vindt de minister de 
huidige inkomensgrens van 20.000 euro niet zo laag. 
In 2003 bedroeg het mediaan inkomen in Vlaanderen 
19.384 euro. Dat betekent dat het inkomen van 50% 
van de Vlamingen minder dan 20.000 euro bedroeg. 
Voorts verwijst de minister naar zijn antwoord op een 
verzoekschrift van de heer Wim Van Echelpoel2.

Mevrouw Michèle Hostekint ontwaart in de begro-
tingsaanpassing voor Wonen niet veel nieuws. Het 
gevoerde beleid wordt voortgezet, met grote nadruk 
op het bijbouwen van sociale woningen. Zij noemt 
dat een goede zaak omdat de wachtlijsten lang zijn. 
Een kwaliteitsvol en betaalbaar onderdak is een 
basisbehoefte.

Volgens mevrouw Hostekint heeft wonen een sterke 
lokale dimensie. De situatie verschilt van gemeente 
tot gemeente en daarom is lokaal woonbeleid belang-
rijk. Bovendien is er de vraag om bepaalde woon-
bevoegdheden aan de gemeenten toe te kennen, 
bijvoorbeeld de leegstandsheffing. Heel wat gemeen-
ten zijn sinds 2004 gaan inzien dat zij een beleid moe-
ten voeren om het woonpatrimonium kwalitatief  
op peil te houden. Een eigen leegstandsreglement is 
daartoe een beleidsinstrument. Mevrouw Hostekint 
denkt ook aan een belasting op onbebouwde perce-
len. Nu is dat een mogelijkheid, maar de gemeenten 
zouden verplicht moeten worden om een dergelijke 
taks in te voeren. De maatschappelijke nood aan 
meer betaalbare bouwgrond noopt daartoe.

Een goed uitgebouwd lokaal woonbeleid op maat 
is volgens mevrouw Hostekint noodzakelijk. Maar 
kleinere gemeenten missen soms de nodige bestuurs-

______ 
1 OLO is de Belgische afkorting van ‘Obligation linéaire - 

Lineaire obligatie’. Het gaat om obligaties in euro op lange 
termijn, uitgegeven door de Belgische staat. De rente op 
OLO’s op 10 jaar wordt dikwijls gebruikt als algemene in-
dicator van het rentepeil.

______ 
2 Zie verslag: Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 882/1.
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kracht om dat woonbeleid daadwerkelijk uit te 
werken. Daarover heeft mevrouw Hostekint twee 
vragen. In de begroting staan subsidies ingeschreven 
voor experimentele woonprojecten, een krediet van 
jaarlijks een miljoen euro. Met die subsidies worden 
een zestal experimentele projecten van lokaal woon-
beleid ondersteund. In de Vlaamse Regering werd 
eind 2005 afgesproken om die projecten grondig te 
evalueren. Wordt die evaluatie ook ter beschikking 
gesteld van de parlementsleden? Mevrouw Hostekint 
zou op basis daarvan een grondige discussie willen 
voeren in het Vlaams Parlement. Ten tweede staat in 
het regeerakkoord dat de gemeenten op een positieve 
manier zouden ondersteund worden om de taak van 
regisseur van het lokale woonbeleid op zich te nemen. 
Hoe ziet de minister die structurele ondersteuning 
van het lokale woonbeleid?

Mevrouw Else De Wachter noemt de begrotings-
aanpassing voor Wonen een voortzetting van het 
goede beleid. Zeer nauw aan het hart ligt haar de 
strijd tegen de huisjesmelkerij en tegen de slechte 
woningen. De Vlaamse Wooninspectie is daarvoor 
een zeer goed instrument. Zij verwijst naar het inge-
diende voorstel van decreet van haarzelf  en een aan-
tal collega’s tot versterking van het instrumentarium 
woonkwaliteitsbewaking3, dat binnenkort wordt 
besproken. Zij noemt huisvesting een grondrecht. 
De Vlaamse Wooninspectie is daartoe in 2001 in het 
leven geroepen.

Mevrouw De Wachter herinnert aan de recente hoor-
zitting in de commissie met vertegenwoordigers van 
de Wooninspectie. Voor 798 woongelegenheden heeft 
de Wooninspectie in 2005 na onderzoek ter plaatse 
een pv opgemaakt. Het merendeel van die pv’s betreft 
ondermaatse kamers of  studio’s, vooral in het Ant-
werpse of  in het Gentse. De vastgestelde gebreken 
zijn steevast ernstig. Bijna 80% van de onderzochte 
woonentiteiten vertonen meerdere veiligheids- en 
gezondheidsrisico’s en zijn dus volledig onbewoon-
baar. De Vlaamse Wooninspectie wordt bovendien 
geconfronteerd met zeer specifieke ontwikkelingen 

op de woonmarkt. Zo betreft 8% van de onderzochte 
woonentiteiten gebouwen die hoegenaamd niet 
bedoeld zijn om in te wonen. Dat wonen in loodsen, 
containers en stallen is vaak verbonden aan andere 
problemen, zoals mensenhandel en zwartwerk. Een 
andere vaststelling van de Wooninspectie is de verhu-
ring van slechte woningen in vennootschapsstructu-
ren. Een laatste vaststelling is de overbewoning van 
kamers. In 16% van de onderzochte gevallen wordt 
de woongelegenheid bewoond door drie personen 
waar ze soms nog niet groot genoeg is voor een per-
soon.

Het officiële kader van de Wooninspectie bestaat 
thans uit tien personeelsleden. Per provincie wordt 
er een team gevormd van twee personeelsleden: een 
coördinator van niveau A met de bevoegdheid van 
officier van gerechtelijke politie, bijgestaan door een 
technische medewerker van niveau C. In Oost-Vlaan-
deren en Antwerpen is het team vorig jaar aangevuld 
met een administratieve medewerker. In Oost-Vlaan-
deren is ook een deskundige aangeworven. 

Mevrouw De Wachter noemt die personeelsterkte 
zeker nog niet voldoende in de strijd tegen de huis-
jesmelkerij. Toch worden de administratieve aspecten 
hoe langer hoe zwaarder. Bovendien nemen de aan-
vragen om woningen te onderzoeken stelselmatig toe. 
Ook de opname van de huisjesmelkerij in het straf-
wetboek veroorzaakt meer werk. Van het voorstel 
van decreet dat mevrouw De Wachter, e.a. hebben 
heeft ingediend wordt hetzelfde effect verwacht.

Mevrouw De Wachter noemt derhalve het perso-
neelskader van de Vlaamse Wooninspectie onvol-
doende uitgebouwd voor het arbeidsintensieve werk. 
Zij vraagt structurele maatregelen om het personeel 
van de Wooninspectie te versterken.

Voor mevrouw Veerle Heeren mag er op het gebied 
van Wonen wel wat sneller vooruitgang worden 
geboekt. Zij sluit zich aan bij het pleidooi van 
mevrouw De Wachter voor een personeelsuitbreiding 
bij de Vlaamse Wooninspectie. De dienst vervult een 
heel belangrijke maatschappelijke opdracht, maar 
is onderbemand. In de begrotingsaanpassing ziet 
mevrouw Heeren geen verschuiving van personeel en 
zij vindt die verschuiving evenmin in de begrotings-
aanpassing van minister Bourgeois, bevoegd voor 
personeel. Mevrouw Heeren vraagt op korte termijn 
meer personeel voor de Wooninspectie.

Mevrouw Heeren haalt tevens de verzekering tegen 
inkomensverlies aan. Zij constateert bij de lening-
verschaffers dat niet iedereen over de nodige docu-

______ 
3 Voorstel van decreet van de dames Else De Wachter, 

Caroline Gennez, Veerle Heeren en Dominique Guns en 
de heer Bart De Wever houdende wijziging van het decreet 
van 22 december 1995 houdende bepalingen tot begelei-
ding van de begroting 1996, van het decreet van 4 februari 
1997 houdende de kwaliteits- en veiligheidsnormen voor 
kamers- en studentenkamers en van het decreet van 15 juli 
1997 houdende de Vlaamse Wooncode, wat betreft de ver-
sterking van het instrumentarium woonkwaliteitsbewa-
king,  Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 672/1.



7 Stuk 19 (2005-2006) – Nr. 4-K

menten beschikt om die verzekering aan te vragen. 
Daarom dringt zij erop aan dat blijvende inspannin-
gen worden gedaan om de leners van het bestaan van 
die interessante verzekering op de hoogte te brengen. 
Mevrouw Heeren ziet met pijn aan het hart dat er 
overschotten zijn op die begrotingspost. Het zou jam-
mer zijn als dat te wijten zou zijn aan het feit dat nog 
altijd veel te weinig mensen op de hoogte zijn van die 
verzekering.

Herinnerend aan de beleidsintenties van de minis-
ter, betoogt mevrouw Heeren dat de moeilijkheden 
om de Vlaamse Wooncode aan te passen niet het 
alibi mogen vormen om niet voort te werken aan het 
nieuwe socialehuurbesluit. Zij vindt dat het te lang 
duurt. In resoluties vroeg het Vlaams Parlement heel 
uitdrukkelijk om tegen 1 januari 2006 een nieuw 
socialehuurbesluit te hebben, gekoppeld aan een 
nieuw financieringssysteem. Mevrouw Heeren zegt 
niet het gevoel te hebben dat aan dat besluit wordt 
voortgewerkt. Nochtans zijn de problemen op het 
werkveld groot. Vooral de financiële problemen in 
de socialehuisvestingssector zijn groot. Dat heeft 
volgens mevrouw Heeren te maken met het financie-
ringssysteem. De bestaande verhuursubsidie lost het 
financieringsprobleem niet structureel op. Het geduld 
raakt op.

Een ander dossier is dat van het kooprecht van de zit-
tende huurder. Het Vlaams Parlement heeft vorig jaar 
daartoe een decreet goedgekeurd. Tot op vandaag 
zijn daar nog altijd geen uitvoeringsbesluiten, aldus 
mevrouw Heeren. Hoe zit het met het aangekondigde 
‘overdrachtsbesluit’? Mevrouw Heeren zegt te weten 
dat verschillende socialehuisvestingsmaatschappijen 
intussen opnieuw naar het Arbitragehof zijn getrok-
ken. Het lid zegt geregeld aangesproken te worden 
door ongeduldige huurders-kandidaatkopers. 

Huursubsidie en renovatiepremie staan in het regeer-
akkoord. Mevrouw Heeren dringt erop aan dat die 
beide maatregelen zouden uitgewerkt worden. Omdat 
de renovatiepremie samenhangt met de bestaande 
verbeterings- en aanpassingspremie vraagt mevrouw 
Heeren de resultaten van de evaluatie van die premie.  
Wat de huursubsidie betreft, herinnert mevrouw  
Heeren aan de deadline van 1 januari 2007. Zij is 
daarom benieuwd naar de stand van zaken in de 
voorbereiding van die subsidie.

Mevrouw Vera Dua vindt het jammer dat het perso-
neelstekort in de strijd tegen de huisjesmelkerij niet 
is opgelost door de begrotingscontrole. Voorts haalt 
mevrouw Dua de problematiek aan van de secundaire 

huurmarkt. Zeker in de grote steden Antwerpen en 
Gent worden momenteel ongelofelijke huurprijzen 
gevraagd voor huizen die het niet waard zijn. Voor 
mensen in woonnood is er evenwel geen alternatief. 
Dat leidt tot zeer schrijnende situaties, zelfs zonder 
dat er echte huisjesmelkerij aan te pas komt. De kwa-
liteit staat niet in verhouding met de huurprijs door 
de spanning op de huurmarkt. De nadruk van het 
beleid ligt teveel op het kopen van woningen. Maar 
zeker in de grote steden is een aanzienlijk deel van 
de bevolking nooit in staat om te kopen; ze zijn dus 
overgeleverd aan de huurmarkt. De overheid kan die 
mensen niet zomaar laten schieten, aldus mevrouw 
Dua. Er moet een goed systeem komen van huursub-
sidie, waarin belet wordt dat die subsidie terechtkomt 
bij de verhuurder die dan automatisch zijn prijzen 
kan optrekken. Daarom moet er volgens mevrouw 
Dua iets gedaan worden aan wat zij de ‘ongelofelijk 
liberale huurwet’ noemt. In die zin is mevrouw Dua 
voorstander van een richthuurprijs gekoppeld aan de 
kwaliteit van de woongelegenheid. 

Mevrouw Dua zegt sterke aanwijzingen te hebben 
dat wat nieuwe realisaties in de socialewoningbouw 
betreft, de steden proportioneel achtergesteld wor-
den. Wellicht heeft het ermee te maken dat de soci-
alehuisvestingsmaatschappijen in de steden armer 
zijn, doordat ze armere huurders hebben. Maar als 
die vaststelling klopt, is het beleid compleet verkeerd 
bezig. Precies waar de vraag naar socialehuurwonin-
gen het grootst is, wordt het aanbod het minst opge-
dreven.

Wat het kooprecht van de sociale huurder betreft, 
zegt mevrouw Dua daar tegen te zijn. Zij noemt het 
een uitverkoop van het patrimonium. Om dat verlies 
te compenseren, is er zeer veel geld nodig. Men heeft 
drie keer de waarde van elke woning die verkocht 
wordt nodig om een nieuwe woning te bouwen. Het 
geld in de sociale huisvesting moet in de eerste plaats 
gaan naar de huursector, aldus mevrouw Dua.

De heer Jan Penris zegt dat de aanpassingen in de lijn 
liggen van het uitgestippelde beleid. Zijn fractie blijft 
bij haar kritiek op dat beleid zoals ze het naar voren 
heeft gebracht in de besprekingen van de beleids-
nota en de beleidsbrieven van de minister. Hij is 
verheugd dat de technische aanpassingen in de com-
missie aanleiding hebben gegeven tot meer inhoude-
lijke beschouwingen. Op die manier is eigenlijk een 
inventaris gemaakt van de nog hangende knelpunten. 
Hoe zit het met het huurbesluit? Wanneer komt het 
overdrachtsbesluit er? Kunnen wij als Vlaams Parle-
ment regelend optreden in de secundaire huurmarkt? 
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De heer Penris betwijfelt dat en herinnert aan zijn 
voorstel van resolutie om de Vlaamse Regering aan 
te sporen initiatieven te nemen om de huurreglemen-
tering te regionaliseren. De andere fracties zijn hem 
evenwel niet gevolgd. 

Ook over de huursubsidies is een interessant debat 
gevoerd, een kwestie waarin het Vlaams Parlement 
wel over de nodige bevoegdheden beschikt. En er is 
ten slotte ook gesproken over het probleem van de 
kwaliteitsbewaking van een belangrijk deel van het 
huurpatrimonium. Al die onderwerpen kunnen niet 
geregeld worden naar aanleiding van de begrotings-
controle, maar de heer Penris zegt blij te zijn dat er 
toch een overzicht van is gemaakt.

Een onderwerp zou wel kunnen geregeld worden, 
aldus de heer Penris: de personeelsbezetting van de 
Vlaamse Wooninspectie. Hij stelt vast dat er een com-
missiebrede consensus bestaat om de Wooninspectie 
te steunen. Ook hij bemerkt daar niets van in de aan-
passing van de begroting.

In zijn repliek wijst de minister erop dat een begro-
tingsaanpassing uiteraard een technische aanpassing 
blijft. Als hij naar aanleiding van de begrotingscon-
trole zou uitpakken met een geheel nieuw beleid, zou 
dat aantonen dat hij eerst een slechte begroting had 
laten goedkeuren. Wie zijn uitgaven correct heeft 
geraamd, moet gefeliciteerd worden, aldus de minis-
ter. 

Wat betreft het lokale woonbeleid, wijst de minister 
er op dat in de gewijzigde Wooncode de gemeente 
heel nadrukkelijk de regierol opgedragen krijgt, bij-
voorbeeld in de keuzes die moeten gemaakt worden 
in het toewijzingsbeleid. De specifieke lokale projec-
ten die werden gesubsidieerd, is men aan het evalu-
eren. De minister zegt dat hij probeert die projecten 
te verlengen. Maar het is ook een budgettair verhaal: 
eerst was de bedoeling drie jaar steun te geven om 
de gemeenten de kans te geven uit de startblokken te 
geraken. In veel gemeenten wordt huisvestingsbeleid 
immers toevertrouwd als neventaak aan de ambtena-
ren van ruimtelijke ordening. Volgens de minister is 
een socialehuisvestingsbeleid evenwel meer dan het 
geven van een bouwvergunning en het vastleggen 
van BPA’s. Veel gemeenten hebben niet de kennis in 
huis om bijvoorbeeld leegstandstaksen of  woonpre-
miestelsels in te voeren. Na de proefprojecten in het 
Meetjesland, Izegem en Midden-Limburg, is men 
aan het onderzoeken of het budgettair mogelijk is die 
projecten te verlengen of er nieuwe te beginnen. Dat 

in die proefprojecten verdienstelijk werk is geleverd, 
staat volgens de minister buiten kijf. Maar oorspron-
kelijk was het de bedoeling dat het tijdelijke projecten 
zouden zijn. Als er extra middelen voor vrijgemaakt 
kunnen worden, is de minister er niet tegen dat ze 
verlengd worden.

De minister noemt de belasting op onbebouwde per-
celen een onderdeel van de lokale autonomie. Hij 
denkt niet dat er een meerderheid kan worden gevon-
den om op Vlaams niveau een dergelijke belasting 
in te voeren. Hij waarschuwt ook tegen maatrege-
len die blijven steken in symbolen en tegen kwalijke 
neveneffecten. Zo is het te voorzien dat de mensen 
zich beginnen te organiseren om aan de maatregel te 
ontsnappen. Het zou bijvoorbeeld niet goed zijn dat 
de eigenaars van onbebouwde percelen plots al hun 
gronden tegelijk op de markt brengen. 

Hetzelfde fenomeen merkt de minister op bij de eige-
naars van huurwoningen. De hoofdbetrachting van 
die eigenaars is rendement. Als dat rendement onder 
druk komt, worden die woningen gewoon verkocht. 
Als op tien jaar tijd in Vlaanderen het aantal woning-
eigenaars is gestegen van 65 naar 74%, is een van de 
oorzaken dat veel verhuurders hun patrimonium heb-
ben verkocht omdat zij de indruk kregen dat te veel 
regels hun rendement verminderden. Maatregelen 
om de kwaliteit voor de huurders te verbeteren, heeft 
geresulteerd in een vermindering van het aanbod op 
de private huurmarkt.

Wat de strijd tegen de huisjesmelkerij betreft, weet de 
minister dat de Vlaamse Wooninspectie vier perso-
neelsleden bijvraagt. De minister wil die versterking 
van de inspectie regelen in het kader van de opera-
tie beter bestuurlijk beleid (BBB)4. Er is immers een 
aanwervingstop in de Vlaamse administratie. Binnen 
de meerderheid bestaat er een akkoord dat er alleen 
interne verschuivingen mogelijk zijn. In de opera-
tie BBB start het nieuwe Vlaamse ministerie RWO 
in juli 2006 en dan is het mogelijk die verschuiving 
door te voeren. Volgens de minister moet de Vlaamse 
Wooninspectie geen gigantisch grote dienst worden; 
hun kracht is dat zij goed samenwerken met lokale 
instanties zoals stedelijke huisvestingsdiensten en met 
andere administraties zoals de sociale inspectie, de 
politie en de parketten.

______ 
4 Zie: Decreet houdende wijziging van decretale bepalingen 

inzake wonen als gevolg van het bestuurlijk beleid (Parl. 
St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 641/1-5-Errata).
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De minister wijst erop dat het thema huisjesmelke-
rij door de politiek op de agenda is geplaatst en niet 
door de media. De kwaal is door het beleid aange-
pakt voordat de media erover begonnen zijn. De 
minister betreurt het daarom dat de media die het 
probleem van de huisjesmelkerij opwerpen, niet ter-
zelfder tijd aandacht hebben voor de beleidsinspan-
ningen. De spektakelwaarde van het probleem mag 
niet doen vergeten dat het gaat over de bescherming 
van de meest kwetsbare mensen in onze maatschappij 
tegen manifest misbruik.

In die strijd tegen de huisjesmelkerij noemt de minis-
ter zich een bondgenoot van het Vlaams Parlement. 
Zo haalt hij de goede samenwerking aan tussen zijn 
kabinet en de indieners van het voorstel van decreet 
tot versterking van het instrumentarium woonkwali-
teitsbewaking5. 

Ingaand op de opmerking van mevrouw Heeren over 
de wijziging van de Vlaamse Wooncode, bevestigt de 
minister dat de goedkeuring van het desbetreffende 
decreet6 niet wordt afgewacht om verder te werken 
aan een nieuw socialehuurbesluit. Hij wijst erop dat 
hij er niets aan kan doen dat andere parlementen een 
belangenconflict hebben ingeroepen waardoor de 
goedkeuring van het decreet vertraging oploopt. De 
wijziging van de Vlaamse Wooncode is een noodza-
kelijke voorwaarde voor de aanpassing van het socia-
lehuurbesluit. Er is een werkgroep socialehuurbesluit 
die wekelijks samenkomt en thans onder meer werkt 
aan nieuwe financieringssystemen.

Wat het uitblijven van het ‘overdrachtsbesluit’ betreft 
– nodig voor de uitvoering van het goedgekeurde 
kooprecht van de zittende sociale huurder7– zegt 

de minister dat er discussie is binnen de meerder-
heid over aspecten zoals de inkomensgrenzen en de 
taalbereidheid. Zelf  zou hij niets liever willen dan 
het operationeel maken van dat kooprecht. Door 
dat kooprecht kan een mix gecreëerd worden in de 
sociale woonwijken tussen huurders en eigenaars. 
Waarom zouden huurders van sociale woningen zich 
niet mogen opwerken? Op een totaal van 135.000 
huurders zou het gaan om zowat 4000 gegadigden.

De renovatiepremie en de huursubsidie staan in de 
meerjarenbegroting ingeschreven. Daarom vraagt 
de minister enige intellectuele eerlijkheid. Hij heeft 
altijd gezegd dat de invoering van beide maatre-
gelen budgettair slechts mogelijk was vanaf  2007. 
Wat de huursubsidie betreft, vraagt de minister de 
nodige voorzichtigheid. Een dergelijke subsidie kan 
de private huurmarkt nieuw elan geven; mensen die 
als rechthebbende op de wachtlijsten staan voor een 
sociale woning, kunnen op die manier geholpen wor-
den. De minister herinnert eraan dat hij zelf  het Ken-
niscentrum Duurzaam Woonbeleid heeft opgericht 
om daarover studiewerk te verrichten. Zeker wil de 
minister die subsidie beperken in de tijd. Het stelsel 
moet betaalbaar blijven om ontsporingen zoals in 
Nederland te vermijden.

De minister geeft toe dat de private huurmarkt 
het zieke broertje van de huisvesting is. Hij gaat 
niet akkoord met mevrouw Dua die de huurmarkt 
omschrijft als zeer liberaal. De verhuurders hebben 
een volstrekt andere indruk. Op een ogenblik dat drie 
op de vier Vlamingen eigenaar zijn van hun woning, 
schieten alleen nog de mensen over die niet bemid-
deld genoeg zijn om eigenaar te worden. Dat aandeel 
eigenaars kan volgens de minister nog opgedreven 
worden tot iets meer dan 80%. Dan blijven wij zitten 
met een aantal mensen dat nooit eigenaar kan wor-
den en waarvoor gezorgd moet worden. 

Niet-kapitaalkrachtige huurders kunnen de verhuur-
ders niet het rendement geven waarop die hopen. 
Daarom beslissen meer en meer verhuurders hun 
woningen te verkopen. Jonge mensen beginnen niet 
meer aan verhuur. Andere beleggingsmogelijkheden 
bieden meer rendement. Maatregelen zoals richt-
huurprijzen en het bevriezen van de huurprijzen zul-
len nog meer verhuurders tot verkopen aanzetten, 
aldus de minister. Met een huurtoelage kan men de 
huurder wat meer mogelijkheden geven. De minister 
vindt dat die toelage moet ingepast worden in een 
systeem waarbij de verhuurder niet automatisch zijn 
huurprijs kan optrekken met het bedrag van de huur-

______ 
5 Voorstel van decreet van de dames Else De Wachter, 

Caroline Gennez, Veerle Heeren en Dominique Guns en 
de heer Bart De Wever houdende wijziging van het decreet 
van 22 december 1995 houdende bepalingen tot begelei-
ding van de begroting 1996, van het decreet van 4 februari 
1997 houdende de kwaliteits- en veiligheidsnormen voor 
kamers en studentenkamers en van het decreet van 15 juli 
1997 houdende de Vlaamse Wooncode, wat betreft de ver-
sterking van het instrumentarium woonkwaliteitsbewa-
king (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 672/1-2).

6 Ontwerp van decreet houdende wijziging van het decreet 
van 15 juli 1997 houdende de Vlaamse Wooncode (Parl. 
St. Vl. Parl. 2005-06, nr. 824/1-2).

7 Decreet tot wijziging van het decreet van 15 juli 1997 
houdende de Vlaamse Wooncode met betrekking tot het 
kooprecht van sociale huurders (Parl. St. Vl. Parl. 2004-
05, nr.150/1-4).
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subsidie. Ook kunnen daaraan kwaliteitsvereisten 
worden gekoppeld. Voorts kunnen eventueel renova-
tiewerken aan verhuurde woningen fiscaal aftrekbaar 
worden gemaakt, zoals voorgesteld door federaal 
premier Guy Verhofstadt.

De minister is van oordeel dat er in elk geval moet 
gepoogd worden opnieuw elan te brengen op de pri-
vate huurmarkt: “Wij hebben die markt nodig, want 
de private verhuur is vandaag goed voor 19% van 
huisvestingsmarkt en dat kunnen wij nooit helemaal 
vervangen door sociale verhuur.” De minister noemt 
het een moeilijk verhaal waarbij het beleid nooit het 
rendement van de eigenaar uit het oog mag verlie-
zen.

Mevrouw Vera Dua heeft aanwijzingen dat de soci-
alehuisvestingsmaatschappijen in de grote steden de 
laatste jaren nog erg weinig bouwactiviteit verricht-
ten. Volgens de minister kan dat te maken hebben 
met de inkomsten van die maatschappijen in de ste-
den. Nu al gaan de verhuursubsidies voor SHM’s met 
een laag gemiddeld inkomenscoëfficiënt vooral naar 
de steden. Ook het nieuwe financieringssysteem moet 
de stedelijke maatschappijen meer armslag geven. De 
maatschappijen in de steden hebben veelal de zwakste 
huurders. Bovendien is het voor die maatschappijen 
duurder om te bouwen in hun stedelijke omgeving. 

Mevrouw Veerle Heeren vraagt wat de minister tegen-
houdt om in de eigen administratie personeel te ver-
schuiven en op die manier de Vlaamse Wooninspectie 
te versterken. Waarom moet er gewacht worden op 
de uitvoering van de operatie BBB? En wanneer zal 
die versterking van de wooninspectie dan eindelijk 
gebeuren? De minister wijst erop dat hij vandaag 
bijvoorbeeld niets te zeggen heeft over de Vlaamse 
Huisvestingsmaatschappij (VHM), die een autonome 
instelling is. Precies uit de VHM zouden die vier per-
sonen komen die de Vlaamse Wooninspectie moeten 
versterken. Pas door de BBB-operatie wordt de ver-
schuiving mogelijk. Ook de minister noemt die ver-
schuiving een absolute topprioriteit.

I.3.  Indicatieve stemming

Het aan de commissie toegewezen gedeelte van het 
ontwerp houdende aanpassing van de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor 
het begrotingsjaar 2006 m.b.t. de bevoegdheden 
Wonen, Stedenbeleid en Inburgering van minister 

Keulen wordt bij indicatieve stemming aangenomen 
met 8 stemmen tegen 4.

II. DEEL 2: GELIJKE KANSEN

II.1. Bespreking

Mevrouw Kathleen Van Brempt, Vlaams minister 
van Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke Kan-
sen wijst erop dat haar budget voor Gelijke Kansen 
veeleer bescheiden is. Er worden twee wijzigingen 
aan de begroting voor 2006 aangebracht. Vooreerst 
is er een kleine budgetverhoging van 75.000 euro om 
het Europese Jaar voor Gelijke Kansen, 2007, voor 
te bereiden. Het is de bedoeling dat Vlaanderen zich 
niet onbetuigd laat in dat Europese Jaar. De minister 
heeft de administratie de opdracht gegeven daarvoor 
een activiteitenplan op te stellen en daarvoor dient 
die budgetverhoging. Het middenveld zal ten volle 
betrokken worden bij dat jaar. Het gaat over extra 
middelen die ingeschreven worden op de basisalloca-
tie 12.04.

De tweede begrotingswijziging betreft het toeganke-
lijkheidsbeleid. Tot nu toe werden twee provinciale 
adviesbureaus ad nominatim gesubsidieerd: het Toe-
gankelijkheidsbureau Limburg en ATO. Een derde 
bureau, het West-Vlaamse Westkans vzw, werd om 
budgettaire redenen niet op dezelfde wijze behan-
deld. Dat vindt de minister onlogisch en dat wordt 
gecorrigeerd in de aanpassing van de begroting. Het 
gaat niet om nieuwe middelen maar om een verschui-
ving van middelen voor toegankelijkheidssubsidies. 
Zo krijgt nu ook Westkans een structurele subsidie. 
Hiermee zijn 26.000 euro gemoeid, goed voor een 
half  jaar subsidiëring.

Die budgettaire correctie bij de adviesbureaus noemt 
de minister slechts een eerste stap. Binnenkort start 
het Expertisecentrum Toegankelijkheid. De minister 
wil de subsidiëring van de provinciale bureaus daarop 
enten. Intussen zijn er ook nieuwe aanvragen, bij-
voorbeeld vanuit de provincie Antwerpen. Dat vergt 
volgens de minister een nieuw beleidskader tegen 
volgend jaar; een gelijkmatige subsidiëring wordt 
gekoppeld aan een beleidskader voor Vlaanderen. De 
provinciale bureaus krijgen recht op subsidies in de 
mate dat zij resultaten bereiken.

Mevrouw Michèle Hostekint zegt heel verheugd te 
zijn dat nu ook het West-Vlaamse toegankelijkheids-
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bureau Westkans na lang aandringen een structurele 
subsidiëring krijgt. Mevrouw Veerle Heeren sluit 
zich daarbij aan. Zeer belangrijk vindt zij de struc-
turele inbedding. De heer Jan Penris zegt de minister 
te kunnen volgen in haar uitbreiding van de subsi-
diëring voor de provinciale bureaus, maar niet in de 
voorbereiding van het Europese Jaar voor Gelijke 
Kansen 2007.

II.2. Indicatieve stemming

Het aan de commissie toegewezen gedeelte van het 
ontwerp houdende aanpassing van de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor 
het begrotingsjaar 2006 m.b.t. de bevoegdheid Gelijke 
Kansen van minister Van Brempt wordt bij indica-
tieve stemming aangenomen met 8 stemmen tegen 4.

De verslaggever, De voorzitter,

Veerle HEEREN Jan PENRIS

––––––––––––––––––


